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Sakens bakgrunn og innhold:
Kommunen får hvert år tildelt statlige midler til næringsfond, fordelt av fylkeskommunen.
Kommunen har også et eget fond kalt Nebbfondet, men dette er uten midler av betydning pr. 
i dag.
I h.h.t. kommunens reglement er formannskapet styre for Nebbfondet.  Formannskapet har 
også vært styre for næringsfondet, men styret for Kopparn Utvikling AS overtok denne 
funksjonen etter et kommunestyrevedtak i 2012.
Kopparn Utvikling AS og rådmann (etter delegert myndighet) behandler søknader 
fortløpende fram til midlene er oppbrukt i tråd med reglementet.
I og med at fylkeskommunen krever behandling av en skriftlig rapport i formannskap eller 
kommunestyre, jf. vedlegg 1, legges saken fram både for formannskapet og styret i Kopparn 
Utvikling AS, og det brukes samme årsrapport for begge fond.
Saksbehandler har et eget program fra departementet for forvaltning av næringsfondet, som 
vi er pålagt å benytte. Den elektroniske rapporteringsfristen er satt til 01.02.16, mens fristen 
for pålagt skriftlig rapport er satt til 01.03.16, jf. vedlegg 1.

Kommunalt næringsfond (statsmidler):

Tildeling av næringsfondsmidler gikk betydelig ned fra 2013 til 2014, og de to siste årene har 
vi mottatt 550 000 kr pr. år. Tildelingen i 2015 sammen med renter, inndratte tilsagn og en 
mindre rest fra 2014, utgjorde 588 826 kr i disponible midler, jf. vedlegg 3.
Det ble gitt tilsagn på/bevilget 585 000 kr i 2015, og vi har således stående kun 3 826 kr i rest 
på fondet ved årsskiftet. I tillegg kommer rente for 2015, men den blir ikke godskrevet før 
den elektroniske rapporteringen er avlagt og lagt til grunn for denne rapporten.

Kopparn Utvikling AS har fordelt midlene på ca.60 % til strategisk næringsutvikling og 40 % 
til enkeltsøknader. Formannskapet vedtok imidlertid i sak 6/2015 å delta i regionalt 
næringsfond med 250 000 kr pr. år med dekning i næringsfondet (i 2015), noe som utløser 
100 000 kr ekstra fra fylkeskommunen til den regionale satsingen pr. år.  Dette blir å betrakte
som tilskuddet til den strategiske næringsutviklingen i 2015.



Søknaden fra Skjetlein Grønt Kompetansesenter til desentralisert videreutdanning, som ble 
innvilget i 2015, må følges opp i 2016 da det er et 2-årig prosjekt. Vi har en søknad liggende 
over fra 2015 for behandling i 2016.
Utenom tilskuddet til regionalt næringsfond ble det i 2015 bevilget 335 000 kr i tilskudd fra 
næringsfondet til 10 søkere, jf. vedlegg.
Seks saker dreide seg om nyetableringer, og alle disse har startet opp. Flere av disse dreier 
seg om unge etablerere, herunder kvinner, som er en prioritert gruppe i retningslinjene for 
bruk av fondet. De øvrige sakene dreide seg om utvikling av eksisterende bedrifter samt 
tiltaksarbeid i kommunal/interkommunal regi.

Med bakgrunn i de tilbakemeldinger vi får i forbindelse med utbetaling av tilskudd samt 
kjennskap til bedriftene, er det etablert flere nye arbeidsplasser.  
I firmaer som har mottatt støtte fra næringsfondet, er det/blir det trolig opprettet 6-10 
arbeidsplasser på hel- eller deltid. To søknader ble avslått, to ble avvist da de ikke oppfylte 
kriteriene, og en ble trukket.  

Nebbfondet:
Vedtektene for Nebbfondet ble endret i kommunestyresak 15/96 den 22.03.96.  I h.h.t. § 6 
skal det avlegges årlig melding om virksomheten.
Beholdningen i Nebbfondet står med en plussaldo i det kommunale regnskapet på i underkant 
av 32 000 kr, mens det i h.h.t. vedtektene skal stå minst 100 000 på fondet til enhver tid. 

Konkurser/oppløsninger:
Ved oppslag i Brønnøysundregisteret, er det registrert 5 konkurser og 3 tvangsavviklinger i 2015.
Det er også registrert 32 nyregistreringer og 19 slettinger i enhetsregisteret.

Oppsummering:

De største uttellingene i næringssammenheng for kommunen, både arbeidsmessig og 
økonomisk, har gått utenom næringsfondssystemet.
Bjugn har som målsetting å bli en god bokommune.  Utvidelsen av Ørland Hovedflystasjon 
og bygging av fiskeforfabrikk på Valsneset i regi av Marine Harvest, har krevd betydelige
arbeidsressurser fra kommunen.  Det samme gjelder også tilrettelegging for ny virksomhet i 
Gullvika.
Kommunen har en viktig rolle som utviklingsagent, ikke bare ved å stimulere til nye 
etableringer, men også i servicesammenheng, ikke minst når det gjelder rask og god 
byggesaksbehandling og oppmåling.  
En av de største utfordringene kommunen står foran nå, er å opprettholde den positive 
folketallsutviklingen. I løpet av de 3 første kvartalene av 2015 har folketallet økt med 44.  

Arbeidsledigheten er fortsatt lav.  En pressemelding fra NAV i desember 2015 viser følgende 
tall:

Arbeidsledige Antall pr. 
des. 2015

% av 
arbeids-
styrken

Endring fra 
des. 2014

Landet totalt 80 846 3,0 9 112
Sør-Trøndelag 4 150 2,5 776
Fosen (Sør-Trøndelag) 266 35
Bjugn 49 2,2 3

Lav arbeidsledighet kan være et drawback med tanke på rekruttering av arbeidskraft ved evt. 
nyetableringer, men det er likevel svært positivt at flest mulig er i arbeid. Bjugn kommune er 
imidlertid i en krevende økonomisk situasjon og har varslet at flere vil bli overtallige.



Rådmannen anbefaler at styret i Kopparn Utvikling AS og formannskapet godkjenner 
saksframlegget som årsrapport for det kommunale næringsfondet og for Nebbfondet.

Rådmannens innstilling:
Saksframlegg dat. 08.01.16 godkjennes som årsrapport 2015 for det kommunale 
næringsfondet og for Nebbfondet.


